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درمکتب امام

... مثل مدرس!
قرآن کتاب انسان سازی است؛ می خواهد آدم درست کند. یک آدم اگر موافق 

تعلیم قرآن درست شود، یک وقت می بینید که یک »مدرس«]شهید آیت الله مدرس[ 

از کار در می آید که یک مدرس مثل یک گروه است؛ جلوی قدرت رضاشاه، آن قدرت 

شیطانی می ایستد تنها؛ با پیرمردیِ خودش می ایستد، جلویش را می گیرد و جلوی 

شوروی که می خواستند به ایران حمله کنند، ... می گیرد.
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کدخدایی در واکنش به تعطیلی 18 آذر توسط نمایندگان :
مصوبه مجلس پیش از سپری شدن 

مراحل قانونی لازم الاجرا نیست
سخنگوی شــورای نگهبان تاکید کرد: هر مصوبه ارسالی از سوی 
مجلس محترم به شــورای نگهبان تا زمانی که مراحل نهایی خود را 

سپری نکند، لازم الاجرا نخواهد بود.
به گزارش فارس، عباسعلی کدخدایی سخنگوی شورای نگهبان در صفحه 
شخصی خود نوشت: هر مصوبه ارسالی از سوی مجلس محترم به شورای نگهبان 

تا زمانی که مراحل نهایی خود را سپری نکند، لازم الاجرا نخواهد بود. 
وی افزود: این مراحل شامل اعلام تائید نهایی شورای نگهبان )و در موارد 
اختلافی نظر مجمع تشخیص مصلحت(، ارسال به رئیس جمهور از سوی مجلس، 

ابلاغ قانون و انتشار آن در روزنامه رسمی و مضی زمان مقرر قانونی است.
گفتنی اســت محمد علی پور مختار یکی از نمایندگان مجلس در صفحه 
شخصی خود نوشــته بود:  نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در مصوبه ای 
هشتم ربیع الاول، آغاز سالروز امامت حضرت ولی عصر)عج( را تعطیل رسمی 

اعلام کردند.
وی افزوده بود:  نمایندگان مجلس شــورای اســلامی در ماده الحاقی 38 
لایحه تنظیم برخی از احکام برنامه های توســعه ای کشــور مصوب کردند که 
هشتم ربیع الاول سالروز شهادت حضرت امام حسن عسگری)ع( و آغاز امامت 
حضرت ولی عصر)عج( به عنوان تعطیل رسمی تعیین می  شود که با توجه به چاپ 
شدن تقویم ها قبل از تاریخ فوق این تعطیلی در تقویم کشور درج نشده است. 
پورمختار در پایان خاطرنشــان کرده بود:  بنا بر این پنجشنبه 18 آذر ماه 

95 مصادف با هشتم ربیع الاول تعطیل رسمی است.
با حضور رئیس جمهور
لایحه بودجه  

یک شنبه تقدیم مجلس می شود
رئیس جمهور کشورمان یک شنبه این هفته با حضور در جلسه علنی 

مجلس لایحه بودجه سال 13۹۶ کل کشور را تقدیم مجلس خواهد کرد.
به گزارش فارس، حسن روحانی رئیس جمهور، روز یک شنبه 14 آذر با حضور در 
جلسه علنی مجلس شورای اسلامی، لایحه بودجه سال 1396 کل کشور را تقدیم 
مجلس خواهد کرد. گفتنی است طبق قانون، رئیس جمهور هر ساله باید تا 15 آذر 

لایحه بودجه سال بعد را به مجلس ارائه دهد.
خبر دیگر از جلسه این هفته مجلس آن که بررسی تقاضای تعدادی از نمایندگان 
درباره طرح اســتیضاح وزیــر امور اقتصادی و دارایی از مهم ترین دســتورکارهای 

کمیسیون اقتصادی است.
کویت »ادعای اتمی« روزنامه سعودی 

علیه ایران را رد کرد
یک مقام کویتی ادعای اخیر یک روزنامه سعودی درباره مفقود 

شدن مقادیری مواد پرتوزا در ایران را رد کرد.
به گزارش فارس، هفته گذشته روزنامه سعودی »الشرق الاوسط« چاپ 
لندن ، در گزارشی مدعی شد که مقادیری موادپرتوزا )ایزوتوپ رادیواکتیو( 

در ایران سرقت و مفقود شده است.
این روزنامه مدعی شد که آژانس بین المللی انرژی اتمی در این خصوص 
به کشــورهای عربی حاشیه خلیج فارس هشدار داده است؛ ادعایی که در 
همین حد باقی ماند. یک هفته پس از این ادعا، روزنامه »القبس« کویت به 
نقل از »خالد الجارالله« معاون وزیر امور خارجه این کشور، این ادعا را رد کرد.

القبس نوشــت: جارالله در خصوص خبری که یکی از رسانه های عربی 
درباره هشــدار سازمان انرژی اتمی درباره نشت موادپرتوزا از نیروگاه اتمی 
بوشــهر منتشر کرد، گفت که کویت )اصلا( چنین چیزی در این خصوص 

دریافت نکرده است.
جارالله البته در ادامه مقوله تکراری همیشگی کشورهای عربی را تکرار 
کرد و گفت که »ما همیشه بابت نشت موادپرتوزا از نیروگاه بوشهر نگرانیم« 
و ابراز امیدواری کرد که مســئولان ایرانی کاملا بر تأسیسات مسلط باشند 
و فناوری به کارگرفته شده پیشرفته باشد تا اجازه هیچ گونه نشتی را ندهد.

روزنامه سعودی الشــرق الاوسط در ادامه فضاسازی علیه ایران مدعی 
شده بود کشورهای عربی و آژانس از مسئله به وجود آمده نگرانند و حتی 
در ادامه این خبرسازی برخی رسانه های نزدیک به عربستان مدعی شدند 

که نگرانند مواد اتمی به دست حوثی ها در یمن برسد.
رئیس کمیسیون اقتصادی:

مجلس دیگر برای لایحه نظام جامع بانکی 
منتظر دولت نمی ماند

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس اعلام کرد: دیگر برای لایحه 
نظام جامع بانکی منتظر دولت نمی مانیم.

به گزارش خبرگزاری صداوسیما، محمدرضا پورابراهیمی در گفت و گو با 
تیتر امشب شبکه خبر سیما، با اشاره به صبر دو ماهه مجلس برای دریافت 
لایحه دولت در موضوع نظام جامع بانکی گفت: دولت هنوز لایحه خود را 
به مجلس نداده است و مجلس هم نمی تواند بیشتر از این منتظر بماند لذا 

یکشنبه آینده اولین جلسه بررسی این طرح در مجلس خواهد بود.
وی ادامه داد: 45 روز اســت که لوایح به مجلس نرسیده و این کندی 
عملکرد به دلیل اختلاف نظر هایی است که بین وزارت اقتصاد با بانک مرکزی 
وجود دارد، که اثرات آن را در حوزه تصمیم گیری ها می بینیم، ما حدود یک 
سال صبر کرده ایم اما دولت دائما می گوید به زودی لوایح را تقدیم مجلس 
می کند و حالا با گذشــت 2 ماه هنوز این لوایح به مجلس نرســیده است، 
خوب ما دیگر منتظر دولت نمی مانیم و یکشــنبه آینده اولین جلسه طرح 

نظام جامع بانکی را در مجلس بررسی می کنیم.
پورابراهیمی افزود: متنــی که به عنوان لوایح جامع نظام بانکداری در 
دست ماست نتیجه مطالعات صورت گرفته در دولت است. موارد اصلاحی 
دربرگیرنده همه مطالب مورد نظر دولت اســت، ما هیچ مصوبه ای را بدون 
هماهنگی دولت نخواهیم داشــت و اصرار داریم که نظرات دولت را حتما 

داشته باشیم.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس در ادامه گفت: ما تاخیر در این زمینه 
را جایز نمی دانیم زیرا این امر موضوع امروز و دیروز نیست و سابقه ای سی و 
چند ساله دارد. ما تا پایان امسال قانون بانکداری اسلامی را تصویب می کنیم.

وی گفت: اولین مشــکل ما در بازار، مسائله بانکی است که به ضوابط 
آن باز می گردد، پیش بینی ما این اســت که در صورت نهایی شدن لوایح، 
دغدغه های مربوط به شــبهه ربوی بــودن فعالیت های بانکی رفع و رجوع 
می شود، اجرای عملی عقود نیز صحیح نبوده که خروجی آن از بین رفتن 

بنگاه های کوچک اقتصادی در حال حاضر است.
در پی بازداشت دو تبعه ایران

قاسمی : سفیر کنیا قول پیگیری سریع 
و اعلام نتیجه به وزارت خارجه را داد

سخنگوی وزارت امور خارجه با ارائه توضیحاتی در خصوص دو 
ایرانی بازداشت شده در کنیا گفت : سفیر کنیا قول داده موضوع را 
به سرعت پیگیری و نتیجه اقدامات خود را به وزارت امور خارجه 

اطلاع دهد.
به گزارش فارس ، بهرام قاســمی سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان 
در واکنش به اخبار منتشــره در خصوص بازداشــت دو شهروند ایرانی در کنیا 
اظهار داشــت: آقایان دکتر عبدالحسین صفایی و دکتر سید نصرالله ابراهیمی 
از وکلای رســمی دادگستری و اساتید دانشگاه که از سوی خانواده دو زندانی 
ایرانی در کنیا به منظور پیگیری و مشاوره حقوقی زندانیان مذکور به نایروبی 
رفته اند، روز سه شــنبه در بازگشت از دیدار با زندانیان، با بروز یک سوء تفاهم، 
از ســوی پلیس مورد سؤال قرار گرفتند که با پیگیری های به عمل آمده و رفع 
ســوءتفاهم آزاد شدند؛ اما متاسفانه سوء استفاده و ورود برخی طرف های ثالث 
به این موضوع، منجر به بازداشــت مجدد دو وکیل مزبور از ســوی پلیس کنیا 

در روز پنجشنبه شد.
وی افزود: در پی این رویداد، علاوه بر پیگیری های ســفارت کشورمان در 
نایروبی با وزارتخارجه و پلیس محل، سفیر کنیا در تهران نیز عصر پنجشنبه به 
وزارت امــور خارجه دعوت و ضمن اعتراض به مداخله مغرضانه »طرف ثالث« 
در یک موضوع خاتمه یافته که بدون تردید با قصد تخریب روابط خوب ایران و 
کنیا صورت گرفته، پیگیری جدی موضوع درخواست و بر ضرورت آزادی فوری 

این دو شهروند ایرانی تاکید شد. 
ســخنگوی وزارت امور خارجه عنوان کرد: سفیر کنیا در این ملاقات قول 
داد موضوع را به سرعت پیگیری و نتیجه اقدامات خود را به وزارت امور خارجه 

اطلاع دهد.
قاسمی در پایان ابراز امیدواری کرد با توجه به هویت شناخته شده وکلای 
مذکور، روند رسیدگی به این رویداد تحت تاثیر خبرسازی های بدخواهان روابط 
دو کشور قرار نگرفته و با پیگیری جدی و تعامل مسئولانه دولت و قوه قضائیه 

کنیا، دو شهروند ایرانی فوراً آزاد شوند.

رئیس  مجلس شــورای اســلامی در گفت وگوی 
تلویزیونــی با شــبکه فونیکس چین با اشــاره به 
و  آمریکا  رئیس جمهــور جدید  تند  موضع گیری های 
کابینه احتمالی او علیه ایران گفت: موضع گیری ها اهمیت 
زیــادی ندارد بلکه در مقام عمل باید ببینیم که چقدر 

می توانند به این مواضع خود عمل کنند. 
به گزارش خانه ملت، علی لاریجانی در گفت وگو با شبکه 
تلویزیونی فونیکس چین در خصوص اینکه افرادی که احتمالا 
در کابینه ترامپ قرار دارند مواضع تندی را علیه ایران اتخاذ 
کرده انــد،  گفت: موضع گیری ها اهمیت زیادی ندارد بلکه در 
مقام عمل باید ببینیم که چقدر می توانند به این مواضع خود 
عمل کنند. بر این نکته تأکید می کنم که در این 38 ســالی 
که از انقلاب گذشــته است گروه های مختلفی از دموکرات ها 
و جمهوریخواهان بر مســند قــدرت آمریکا تکیه زده اند و ما 
از این جهت تجربه داریــم و می دانیم که اینها چگونه رفتار 

خواهند کرد.
لاریجانــی با بیان اینکه ما خیلی به گفتارها توجه نداریم 
و بیشتر به رفتارها توجه می کنیم،  گفت: باید ترامپ سکاندار 

آمریکا شــود و بعد ببینیم که چگونه می خواهد حرف هایی را 
که مطرح کرده پیش ببرد.

رئیس  مجلس شــورای اسلامی در خصوص اینکه مواضع 
آمریکا و اروپا در خصوص برجام متفاوت است، گفت: ما با اروپا 
از گذشته روابط نزدیکی داشته ایم. همچنین با اتحادیه اروپا، 
چین و روســیه نیز ارتباطات نزدیکی داریم و روابط تجاری از 
قبل داشــته ایم و بعد از این توافقنامه برخی از روابط تجاری 
احیاء شده است. ما روابط خود را منوط به این امور نمی کنیم، 

این بحثی است که متناسب با آن تصمیماتی اتخاذ می شود.
لاریجانی در پاسخ به این سؤال که آیا شما مایل به شرکت 
در انتخابات ریاست جمهوری سال آینده هستید یا خیر، گفت: 

من برنامه ای ندارم.
رئیس  مجلس شــورای اسلامی در پاسخ به این سؤال که 
آیا از وضعیت اقتصادی کشــور پس از برجام رضایت دارید یا 
خیر، گفت: تحرکات نســبتا خوبی انجام شــده است ولی نه 
آن قدری که توقع بوده اســت. مقداری نیز به این دلیل است 
که آمریکایی ها در مقام عمل به تعهدات خود به درستی عمل 
نکردند و به همین دلیل روابط بانک ها به آن سرعتی که باید 

انجام می شــد، نشده است ولی در حال پیشرفت است. برخی 
از کشورهای دیگر غیراروپایی هم روابط بانکی خود را اصلاح 

نکردند ولی رو به پیشرفت است.
لاریجانی در خصوص قرارداد فروش بوئینگ به ایران گفت: 
این موضوع جزو مواردی است که در برجام آمده است، خرید 
هواپیما باید بر اســاس برجام تسهیل می شد و در حال حاضر 
هم در حال مذاکره هستیم. البته شنیدم در این زمینه مجلس 
نمایندگان موانعی را در این زمینه ایجاد کرده اســت ولی اگر 
بخواهند این مســیر را ادامه دهند مخالف برجام است و برای 
خودشان هم مشکل ایجاد می کند چون این موضوع در برجام 
به صراحت قید شده است و این از مواردی نیست که بتوانند 

از کنار آن به سادگی عبور کنند.
مبارزه با تروریست ها در سوریه

 جدی تر از قبل شده است 
رئیس  مجلس در خصوص وضعیت سوریه و سرنوشت آن 
پس از انتخابات ریاست جمهوری آمریکا نیز گفت : حرف هایی 
در ارتباط با سوریه مطرح شده است که دلالت می کند بر اینکه 
رویکرد آنها نسبت به مبارزه با داعش در حال تغییر است، این 

موضوع هم مانند مســئله هسته ای است و باید ببینیم که در 
مقام عمل تغییری در آن ایجاد می شود یا خیر.

وی افزود: موضوع مهمی که در خصوص ســوریه باید به آن 
توجه داشت این است که در ابتدای ایجاد بحران در سوریه برخی 
از کشورها از جمله آمریکا، متحدین این کشور و برخی دولت های 
منطقه تصورشان این بود که می توانند با اقدام نظامی مشکل را حل 
کنند. در یکی دو سال اخیر این کشورها متوجه شدند که راه حل 
نظامی مســئله سوریه را حل نمی کند زیرا ارتش و مردم سوریه 
مقاومت می کنند لذا رویکرد آنها به سمت راه حل سیاسی رفت.

لاریجانی گفــت: فکر می کنم در حــال حاضر مبارزه با 
تروریست در سوریه جدی تر شده مخصوصا اینکه روسیه هم 
به این موضوع ورود پیدا کرده است، جمهوری اسلامی ایران نیز 
برای مبارزه با تروریست ها کمک هایی را انجام داد تا مشکلات 
عراق و سوریه حل شود، ایران به دولت های سوریه و عراق برای 
مبارزه با تروریسم کمک کرد. هر دو کشور پیشرفت های خوبی 
در سرکوب تروریست ها داشته اند اگر رویکرد آمریکا نیز تغییر 
کند حتما به حل مســئله کمک خواهد کرد ولی این موضوع 

باید در عمل دیده شود.

نماینده ایران در سازمان منع سلاح های شیمیایی 
با ابراز نگرانی درباره استفاده داعش و جبهه النصره 
از سلاح های شیمیایی در عراق و سوریه تأکید کرد 
حامیان این گروه ها که دسترسی آنها را به این سلاح ها 

فراهم می کنند باید پاسخگوی اقداماتشان باشند.
به گزارش فارس، بیســت و یکمین کنفرانس سالانه 
کشــورهای عضو کنوانسیون منع ســلاحهای شیمیایی 
با حضور مدیرکل ســازمان منع ســلاح های شــیمیایی، 
نماینــدگان عالیرتبه کشــورهای عضو و ســازمان های 
غیر دولتی در لاهه هلند به ریاســت سفیر و نماینده دائم 

آلمان آغاز به کار کرد.
علیرضا جهانگیری ســفیر و نماینــده دایم جمهوری 
اسلامی ایران نزد سازمان منع سلاح های شیمیایی در لاهه 
طی سخنانی در این اجلاس با اشاره به وجود  صدهزار جانباز 
و مصدوم شــیمیایی در کشورمان اظهار داشت: جمهوری 
اسلامی ایران اهمیتی ویژه برای کنوانسیون منع سلاح های 
شــیمیایی و اجرای کامل مقررات آن قائل بوده و از هیچ 

تلاشی برای ارتقاء جهانشمولی آن فروگذار نخواهد کرد.
وی اضافه کرد: تعهد کشورمان به کنوانسیون و همکاری 
با سازمان منع سلاح های شیمیایی فراتر از تعهدات حقوقی 
و نشــات گرفته از باورهای دینی است که در فتوای رهبر 

معظم انقلاب اسلامی مبنی بر مخالفت با تمامی سلاح های 
کشتار جمعی متبلور شده است. 

سفیر جمهوری اسلامی ایران ضمن برشمردن اهمیت 
جهانشــمولی کنوانسیون، بر پیوستن فوری و بدون شرط 

رژیم اشغالگر قدس به این کنوانسیون تاکید کرد.
سفیر جمهوری اسلامی ایران ضمن برشمردن اقدامات 
سوریه در راستای ایفای تعهدات کنوانسیونی این کشور، بر 
همکاری جامعه بین المللی با این کشور به جای اعمال فشار 
سیاسی تاکید و خواستار اجتناب از برخورد تبعیض آمیز در 
قبال پرونده سوریه نزد سازمان منع سلاح های شیمیایی شد.

جهانگیری اضافه کرد: گزارشــات مکانیسم مشترک 
تحقیقات ســازمان ملل متحد یک جانبه و بدون در نظر 
گرفتن اطلاعات ارائه شــده توســط دولت سوریه، تهیه 

شده است.
ســفیر و نماینده دائم کشورمان ضمن ابراز نگرانی از 
گزارش های منتشره مبنی بر استفاده از سلاح های شیمیایی 
توسط گروه های تروریستی در عراق و سوریه از جمله داعش 
و جبهه النصره تصریح کرد: کشورهای حامی این گروه ها 
که دسترسی آنها را به سلاح های شیمیایی جهت استفاده 
علیه مردم بیگناه فراهــم می کنند، باید در برابر اقدامات 

خود پاسخگو باشند.

محمود صادقی نماینده تهران که پیش از این به دلیل 
شکایت های خصوصی به دادسرا احضار شده بود عصر 
چهارشنبه گذشته در وقت اداری برای انجام تحقیقات  

در دادسرا حاضر شد.
محمود صادقی نماینده تهران بعد از حضور در دادسرای 
فرهنگ و رســانه و بررســی و تحقیقات درباره اتهامات طرح 
شــده توسط بازپرس پرونده و با صدور قرار تامین کفالت و با 

معرفی کفیل آزاد شد.
صبح چهارشنبه یک منبع آگاه در گفت وگو با فارس گفته 
بود : حکم جلب محمود صادقی نماینده تهران به اتهام نشــر 
اکاذیب و تشویش اذهان عمومی که به دلیل عدم تمکین وی 

به احضاریه های متعدد صادر شده ، به قوت خود باقی است.
وی افزود: دســتگاه قضایی مطابق قانون اساســی مرجع 
تظلم خواهی افراد اســت و نماینده مجلس در صورت ارتکاب 
جرم، ایراد اتهام، نشــر مطالب کذب درباره اشخاص و تضییع 

حقوق آنها باید پاسخگوی اتهامات خود باشد.
جزئیاتی از دلایل صدور حکم جلب

 برای محمود صادقی
گفتنی اســت در حالی که محمود صادقی نماینده تهران 
مدعی شــده به دلیل طرح ســؤال پیرامون قوه قضائیه حکم 
جلب او صادر شده ، حکم جلب صادره برای نامبرده به دلیل 

شکایت های خصوصی از جمله تعدادی از دانشجویان است که 
چندین ماه است علیه وی به دلیل نشر اکاذیب شکایت کرده اند.
مقامات مطلع در این زمینه می گویند : طی چندماه اخیر 
مطابق رویه جاری قضایی برای صادقی احضاریه های متعددی 
ارســال شــده اما وی از حضور در دادسرا برای پاسخگویی به 
اتهامات وارده به خود از سوی شاکیان خودداری کرده است.

این منبع مطلع همچنین تصریح کرد: همانند روال متعارف 
اخیرا از طریق هیئت رئیســه مجلس نیــز برای حضور آقای 
صادقی پیگیری شده اما وی کماکان از قانون تمکین نمی کند.
به گفته وی ، به دلیل عدم تبعیت این نماینده مجلس از 
رویه های جاری و متعارف، پس از چندماه حکم جلب وی صادر 
شد که ماموران دادستانی امشب در کمال احترام این حکم را 
به وی ابلاغ کردند اما وی با استنکاف مجدد از پذیرش حکم 
قضایی به داخل منزل رفته و از آنجا ضمن تماس با رســانه ها 
شروع به فضاسازی کرد. به گزارش فارس این منبع مطلع افزود: 
عدم تمکین به قانون و گردنکشی در قبال نهادهای قانونی که 
پیگیر شکایت افراد و اشخاص هستند، برای نماینده ای که باید 
نماد پایبندی به قانون باشد هیچ مزیتی محسوب نمی شود و 
آقای صادقی نهایتا باید برای رســیدگی به شــکایت شاکیان 
خصوصی و مدعی العموم - در قبال مسائلی که ربطی به ایفای 

نقش نمایندگی او نبوده - در پیشگاه قانون شود.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه 
بعد از انقلاب کار اداره فرهنگی کشور را به دست قضا 
و قدر سپردیم ، از وجود موازی کاری های بیجا در حوزه 

فرهنگ سخن گفت.
به گزارش فارس،  محمدحسین صفار هرندی عضو مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام در دومین نشست شورای عمومی 
سال تحصیلی 96-95 اتحادیه انجمن های اسلامی دانشجویان 
مستقل گفت: اگر در وضعیت فرهنگی کشور یک آسیب شناسی 
کلی داشته باشیم بخشی از آن مربوط می شود به مسائل مبنایی 
که از گذشته های دور وجود داشته است. به طور مثال انقلاب ما 
به عنوان یک انقلاب فرهنگی تلقی می شود ولی جالب اینجاست 

که در این انقلاب مهم ترین چالش آن وجه فرهنگی  است.

وی ضمــن بیان اینکه بعد از انقلاب ما کار اداره فرهنگی 
کشور را به دست قضا و قدر سپردیم به عملکرد مدیران فرهنگی 
بعد از انقلاب اشاره کرد و گفت: درباره مدیریت رئیس دولت 
اصلاحات در فرهنگ کشور گرچه به ظاهر ما یک مسیر نوشته  
شــده ای را برای وزارت ارشاد پیدا می کنیم ولی وقتی کاوش 
می کنیم می بینیم فقط یک لباس اســلامی به فرهنگ و هنر 
قبل از انقلاب پوشانده ایم. لذا می بینیم غلبه جریان فرهنگی و 
هنری کم کم به سمت کسانی که نگرش آنها سکولار و لائیک 

است می رود.
صفــار هرندی تصریــح کرد: به طور مثــال فردی مانند 
مخملباف در ابتدا یقه مدیران ارشــاد را می  گرفت و نسبت به 
فیلم هایی که در آن زمان تولید می شد انتقاد و گلایه  می  کرد 

ولی کم کم می بینیم که در خارج از کشور با وقاحت به سراغ 
مضامینی در نقطه معکوس حرکت عمومی انقلاب می رود. اینها 
نشان می دهد که ما روشی برای پایه گذاری فرهنگ و مدیریت 

فرهنگی هم شرایط با انقلاب پیدا نکردیم.
وی گفت: این وضعیت تا اوایل دهه هشتاد ادامه داشت تا 
اینکه مقام معظم رهبری یک نهیبی می زنند و بحث مهندسی 
فرهنگی را مطرح می کنند که البته دو الی ســه ســال به آن 

مسئله توجهی نمی شد.
صفار هرندی ادامه داد: این وضعیت ادامه داشت تا اینکه 
در دولــت آقای احمدی نژاد رهبری مجددا بحث مهندســی 
فرهنگی را مطرح کردند و در اینجا خوشبختانه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی دســت به کار شــد و دفتری برای مهندسی 

فرهنگی آماده شد که البته شنیدیم  دولت فعلی این موضوع 
را متوقف کردند.

صفار هرندی اظهار داشت: وقتی مهندسی فرهنگی وجود 
ندارد مثلا در وزارت ارشاد یک کاری می شود و در صدا و سیما 
یک کار دیگر یا مثلا ما می گوییم فلانی در وزارت ارشاد باید 
محدود شود و او را کنار می گذاریم و روز بعد می بینیم در صدا 

و سیما یک پست کلیدی و مهم گرفته است.
وی موازی  کاری های بیجا در کار فرهنگی را یکی دیگر از 
مشکلات بخش فرهنگ کشور دانست و تاکید کرد: یک وقت 
بررســی کردیم و دیدیم بالای 40 بخش در کشــور در حوزه 
فرهنگ مشغول به فعالیت هستند و هیچ تعامل کاری و فکری 

بین آنها وجود ندارد.

واکنش یک مقام آگاه نیروی دریایی سپاه به ادعای آمریکا:
بدون اعتنا به جوسازی آمریکایی ها

با جدیت ماموریت های خود را ادامه می دهیم
یک مقام آگاه در نیروی دریایی ســپاه در واکنش به ادعای مقامات 
آمریکایی مبنی بر هدف گیری شــناور سپاه در تنگه هرمز به سمت یک 
فروند بالگرد نیروی دریایی آمریکا گفت: جوسازی ممنوع ؛ مشکل حضور 

غیرضروری و غیرحرفه ای شما است.
به گزارش فارس، درپــی ادعای اخیر مقامات وزارت دفاع آمریکا مبنی بر هدف 
گیری شناور سپاه در تنگه هرمز به سمت یک فروند بالگرد نیروی دریایی آمریکا، یک 
مقام آگاه در نیروی دریایی سپاه گفت: اینکه هر از چند گاه برخی مقامات آمریکایی 
ادعاهای اینچنین مطرح می کنند، نشان می دهد آنها ورای حرکتهای تبلیغاتی درپی 
اهداف خاصی هســتند، لذا به آنها تأکید می کنیم »جوســازی ممنوع ؛ مشکل شما 
هستید«. وی افزود: امروز بر کسی پنهان نیست که مشکل اصلی در خلیج فارس حضور 
آمریکایی ها است که با رفتارهای نامناسب و غیرحرفه ای درصدد غیرعادی جلوه دادن 
شرایط هستند. این مقام آگاه با اشاره به تردد شناورهای ملل و کشورهای مختلف از 
خلیج فارس و تنگه هرمز تصریح کرد: شناورهای کشورهای دیگر با رعایت قوانین و 
مقررات بین المللی شبانه روز بدون هیچگونه مشکل در حال تردد از منطقه  هستند 
و این تنها آمریکاییها هســتند که درپی ایجاد ســرو صدا بوده و می خواهند با دلایل 
غیرواقعی مسأله سازی کنند. وی در پایان با بیان  اینکه » رزمندگان نیروی دریایی سپاه 
مجهز و مصمم و در آمادگی کامل قرار داشته و با رصد تحرکات و ترددهای شناوری در 
خلیج فارس و تنگه هرمز بر حفظ و تأمین امنیت پایدار این منطقه حساس و راهبردی 
تأکید دارند «  اظهار داشت: ما بدون اعتنا به جوسازی آمریکاییها در کمال آرامش و 
با دقت و جدیت به مأموریتهای خود در آبهای سرزمینی کشورمان خواهیم پرداخت 

و قضاوت پیرامون ادعاهای آمریکایی ها را به مخاطبین واگذار می کنیم.
شفیعی خبر داد

گفت وگو، اعتماد و همکاری متقابل
 شعار کنفرانس امنیتی تهران

کنفرانس امنیتی تهران با شعار گفت وگو، اعتماد و همکاری متقابل بین 
کشورهای منطقه غرب آسیا جهت نیل به امنیت و پیشرفت جمعی هفته 

آینده آغاز به کار خواهد کرد.
شفیعی رئیس کنفرانس امنیتی تهران در گفت وگو با ایسنا با اعلام این مطلب 
اظهار داشت: از منظر جمهوری اسلامی ایران همانطور که خداوند سبحان مسلمانان 
بلکه کل بشریت را به »تعاونوا علی البر والتقوی ...« دستور داده اند، بزرگترین »بر« 
در حال حاضر » امنیت پایدار « و مقابله هوشمندانه با ناامنی های منطقه که اصولا 
ریشــه های آن در خارج از منطقه قرار دارد، می باشــد و متاسفانه دورنمای روشنی 
بــرای پایان آن نیز وجود ندارد. وی افزود: از نظر ما امنیت پایدار این منطقه پیش 
نیاز پیشــرفت مادی و معنوی آن اســت و این امنیت جز در سایه اعتماد، تعاون و 

همکاری کشورهای منطقه به دست نمی آید.
رئیس کنفرانس امنیتی تهران گفت: دشمنان منطقه با هدف تنازع و درگیری بین 
کشورهای منطقه و درون این کشورها بر طبل منازعه می کوبند و متاسفانه تعدادی 
معدود از کشورهای منطقه در این دام گرفتار شده اند. این در حالی است که جمهوری 
اسلامی ایران در قریب چهار دهه از عمر با برکت خود همواره با هدف انسجام در امت 
اسلامی حرکت کرد و نسبت به ثبات و پیشرفت امت اسلامی دغدغه داشته است.

وی بــا بیان اینکه از منظر ما امنیت جمهوری اســلامی ایران در کنار امنیت 
منطقه و کشورهای اسلامی نمود پیدا خواهد کرد، گفت: بر این اساس این کنفراس 
که با همکاری بیش از ده مرکز و اندیشــکده مطالعاتی راهبردی و مشارکت طیف 
وســیعی از نخبگان دانشــگاهی و پژوهشی از داخل و خارج از کشور برگزار خواهد 
شد، اهداف اصلی  شامل »فهم و شناخت واقعی از الگوی راهبردی تحولات منطقه 
و آینده نگاری آن« و »تولید گفتمان بومی و مشترک بین نخبگان جهت مشارکت در 
تصمیم سازی و اجماع سازی«را دنبال می کند. رئیس کنفرانس امنیتی تهران گفت:  
امیدوارم این حرکت ملی بلکه فراملی که با استقبال و حضور مسئولان عالی و ارشد 
کشور و کشورهای منطقه و حتی فراتر از منطقه روبرو شده است، بتواند قدمی در 
راه انسجام امت اسلامی که امروز درگیر آلام زیادی است و قلب هر انسانی را به درد 
می آورد بردارد. براساس این گزارش، کنفرانس امنیتی تهران نظم امنیتی منطقه ای 

در غرب آسیا 21 آذر در سالن اجلاس سران برگزار خواهد شد.
تشییع پیکرهای پاک 10 شهید مدافع حرم

 و دفاع مقدس در شهرهای قم، هامون و زاهدان
سرویس شهرستانها:

پیکرهای مطهر 10 شهید مدافع حرم و گمنام دفاع مقدس در شهرهای 
قم، هامون و زاهدان تشییع و خاکسپاری شدند.

به گزارش خبرنگار کیهان از قم،  پیکرهای مطهر هفت شهید مدافع حرم حضرت 
زینب)س(، عصر چهارشنبه گذشته همزمان با سالروز شهادت حضرت ثامن الحجج)ع( 

با حضور قشرهای مختلف مردم در قم تشییع و به خاک سپرده شد.
پیکرهای پاک شهدای حرم حضرت زینب کبری)س( که به تازگی در سوریه به 
دست تکفیری ها به شهادت رسیده بودند بر روی دوش مردم شهیدپرور و عزادار استان 
قم از قشرهای مختلف از مسجد امام حسن عسکری)ع( به سمت حرم مطهر حضرت 
معصومه)س( تشییع شد. این شهدا نورالله عطایی، امین حسینی، سیداحمد حسینی، 
امان الله مرادی از لشکر فاطمیون و شهید مسرت حسین سیدحسن عباس نقوی، قمر 

عباس از لشکر زینبیون بودند.
در این آیین مردم عزادار هم نوا با مرثیه ســرایی مداحان اهل بیت)ع( پیکرهای 
مطهر را برای طواف به گرداگرد مضجع شریف بانوی آب و آیینه حضرت معصومه)س( 
بدرقه کردند و پس از اقامه نماز توسط حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمد سعیدی 
متولی آستان مقدس حرم حضرت معصومه)س( پیکرهای مطهر برای خاکسپاری به 

قطعه شهدای مدافع حرم آرامستان بهشت معصومه)س( انتقال داده شد.
همچنین به گزارش ایرنا از زاهدان، پیکر پاک یک شهید گمنام صبح پنجشنبه 
با حضور اقشــار مختلف مردم شیعه و سنی و  شماری از مسئولان زاهدان تشییع 
و در محوطه تیپ 110 ســلمان فارسی به خاک ســپرده شد. این گزارش حاکی 
است همزمان با سالروز شهادت حضرت علی بن موسی الرضا)ع(، پیکر پاک 2 شهید 
گمنام هشــت ســال دفاع مقدس در آیین باشکوهی با حضور اقشار مختلف مردم 
و مســئولان در شهر علی اکبر شهرســتان هامون در شمال سیستان و بلوچستان 

تشییع و خاکسپاری شد.
این مراسم از مسجد محمدآباد تا شهرک علی  اکبر برگزار شد. هفته گذشته 
پیکر 10 شــهید در شهرســتان های زاهدان، خاش، زابل، و هامون تشــییع و 

خاکسپاری شدند.

لاریجانی در واکنش به مواضع تند ترامپ علیه ایران 

ایران به جای موضع گیری ها به رفتار دولتمردان آمریکایی توجه می كند

صفارهرندی با اشاره به ضرورت وجود مهندسی فرهنگی : 

موازی کاری از معضلات اصلی فرهنگ در کشور است 

سفیر و نماینده ایران تاکید کرد

لزوم پاسخگویی حامیان داعش و النصره
برای ایجاد دسترسی آنها به سلاح های شیمیایی

عصر چهارشنبه صورت گرفت

حضور نماینده قانون گریز در دادسرای رسانه
صادقی با صدور قرار کفالت آزاد شد

با وجود افزایش بیکاران کشور در دو سال گذشته 
رئیس جمهور در مراسم افتتاح طرح آب رسانی سد 
ارداک در مشــهد گفت : مردم به اشتغال امیدوار 

باشند . 
به گزارش فارس حســن روحانی در مراسم افتتاح طرح 
آب رسانی سد ارداک در مشهد با تشریح اقدامات دولت گفت 
: ما توانســته ایم دربخش صادرات نفت میزان تولیدات خود را 
از یک میلیون بشــکه به دو میلیون بشکه افزایش دهیم. در 
بحث میعانات گازی نیز تولیدات ما از 300 هزار به 480 هزار 
افزایش پیدا کرده است که این موضوع نشان از تلاش روز افزون 

صنعت گران ما در بخش نفت و گاز دارد.
وی با اشاره به افتتاح طرح آزادگان در استان خوزستان نیز 
گفت : با افتتاح این طرح ما توانستیم تولید نفت را 300هزار 
بشکه در روز افزایش دهیم روندی که به خوبی نشان می دهد 
حرکت بزرگی در کشــور آغاز شــده و ما دست به دست هم 
داده ایم تا مسیر موفقیت را طی کنیم. با توجه به شدت سرمایی 
که ما امســال شاهد بودیم لذا بدون شک اگر ما در زمینه گاز 
پیشرفتی نداشتیم با مشکلات متعددی روبرو می شدیم اما در 
شرایط فعلی مصرف گازمان نسبت به سال 92 بیشتر شده و 
توانمندی که در این زمینه وجود دارد از یک حرکت جدید در 

تولید گاز شیرین در کشور خبر می دهد.
روحانی درباره لایحه بودجه نیز گفت : لایحه بودجه سال 
96 انشاءالله یکشنبه آینده تقدیم مجلس شورای اسلامی می  
شــود ، در این بودجه چهار اولویت دیدیم برای ســال 96 که 
جزو برنامه دولت در برنامه پنج ســاله است. اولویت در زمینه 
آب، اولویت در زمینه فاضلاب، اولویت در زمینه محیط زیست 
و اولویت در زمینه ریل. ما این چهار اولویت را در بودجه سال 
96 در نظر گرفته ایم و برای این چهاراولویت 10 هزار میلیارد 

تومان اختصاص دادیم.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود گفت: بعضی ها به 
جای اینکه باران رحمت باشــند، ممانعت از زبانشان می بارد. 
از نظر آنان صبح تا شــب همه چیز حرام است. چرا همه چیز 
را حــرام می کنید. ما نباید مــردم را آزار دهیم، ما باید کمک 
کنیم به مردم. مردم ما متدین هستند و می دانند ماه عزاداری 

و شادی باید چه کار کنند.
روحانی همچنین با اشــاره به افتتاح بزرگ ترین تصفیه 
خانه کشــور گفت باید به فاضلاب، آب، بهداشــت، آموزش و 
پرورش و زندگی مردم توجه کنیم. مردم باید به اشتغال خود 

امیدوار باشند!

بیکاری در کشور بیشتر شده است 
روحانی همچنین عصرپنجشنبه در جلسه شورای اداری 
اســتان خراسان رضوی در ســالن اجتماعات استانداری این 
استان ، اظهار داشت: افزایش جمعیت فعال و متقاضی کار در 
کشور نشان از امید و اراده برای کار است و آمار فروردین نشان 
می دهد بیش از یک میلیون و 200 هزار نفر جمعیت فعال به 
کشور اضافه شدند که این موضوع هم نعمت و هم مسئولیتی 

سنگین برای ماست.
وی ادامه داد: طبق آنچه مرکز آمار اعلام کرده است برای 
714 هزار نفر از این تعداد شــغل ایجادشده و 500 هزار نفر 
نتوانستند به شغل برسند و بااینکه طبق آمارهای استاندار آمار 

بیکاری در خراسان رضوی کاهش یافته ، اما در کل کشور این 
آمار بیشتر شده و یک معضل و مشکل بزرگ ماست.

رئیس جمهور تصریح کرد: دولت توجه خاص و ویژه ای به 
مسئله اشتغال دارد و همراه با 4 مسئله مهم از مسائل موردتوجه 
و ویژه دولت برای تعیین بودجه است و برای آنها اعتباری خاص 

مدنظر قرار داده شده است.
اظهارات روحانی درباره امیدواری مردم به اشتغال در حالی 
مطرح می شود که طبق گزارش مرکز آمار که رئیس جمهور خود 
با اشاره به آن اعلام می کند آمار بیکاری در کشور رشد داشته 
است نشان می دهد تعداد بیکاران کشور در تابستان امسال در 
رکوردی تاریخی ، به 3 میلیون و 337 هزار نفر رسید. براساس 
آمار منتشــر شده از ســوی مرکز آمار، در دو سال اخیر بیش 

از یک میلیون نفر بر جمعیت بیکار کشور افزوده شده است.
حال چگونه و با وجود آمارهایی که دولت خود به آن معترف 
و اذعان دارد مردم باید به اشتغال امیدوار باشند سؤالی است 

که روحانی به آن پاسخی نداد . 
بهره برداری از طرح آبرسانی سد ارداک

گفتنی است صبح پنجشنبه با حضور حجت الاسلام روحانی 
رئیس جمهور طرح آبرسانی سد ارداک مورد بهره برداری قرار 
گرفت. بر اساس این گزارش ، این طرح با هدف تصفیه و انقلاب 
16/6 میلیون متر مکعب آب در سال به صورت شبانه روزی برای 
تأمین بخش هایی از آب مصرفی شــهر مشهد از سال 1385 

آغاز به کار کرده است.
سد ارداک با ظرفیت 23 میلیون مترمکعب یک سد خاکی 
با هسته رسی و در 70 کیلومتری شمال  غرب مشهد قرار دارد 
کــه با هدف مهار، کنترل، ذخیره و تنظیم جریان های دائم و 
فصلی رودخانه ارداک  در موقعیت تلاقی 2 آبراهه اصلی »آبقد 

و میانمرغ« به نام دوآبی احداث شده است.

روحانی: آمار بیکاری در سطح كشور افزایش یافته
مردم به اشتغال امیدوار باشند!

سنای آمریکا تحریم های 10 ساله علیه ایران را تصویب کرد

تیر خلاص آمریکا به برجام،فرجام اعتماد به شیطان
بقیه از صفحه ۲

سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: رئیس جمهور ایالات متحده در برجام 
پذیرفته اســت که با استفاده از تمام اختیارات خود، از قانونی و اجرایی شدن موارد 

مخالف برجام، منجمله مصوبه اخیر کنگره، جلوگیری کند. 
قاســمی همچنین تاکید کرد: جمهوری اســلامی ایران نشان داده است که به 
توافقات بین المللی خود پایبند است، ولی برای تمام شرایط پیش بینی های متناسب 
را به عمل آورده و آمادگی لازم برای پاســداری مؤثر، قوی و مدبرانه از حقوق مردم 

ایران در هر شرایطی را ایجاد کرده است.  
وی در پایان خاطرنشان کرد: وزارت امور خارجه، رفتار دولت آمریکا در این زمینه 
را به صورت دقیق رصد کرده و گزارشــی کامل به هیئت نظارت بر اجرای برجام به 

منظور تصمیم گیری و اقدام مقتضی ارائه خواهد کرد.
 صالحی: تمدید تحریم ها نقض صریح برجام است

علی اکبر صالحی رئیس سازمان انرژی اتمی با اشاره به مصوبه سنای آمریکا درباره 
تمدید تحریم های 10 ساله علیه ایران گفت: این تمدید عملا نقض صریح برجام است، 

به ویژه اگر اجرایی و عملیاتی شود.
صالحی درباره واکنش احتمالی ایران به اقدام آمریکایی ها گفت: جمهوری اسلامی 

ایران ضرورتی بر علنی کردن آن )اقدامات متعاقب( مسئله ندارد ، ما پیش بینی های 
لازم را از قبل کرده ایم یعنی آمادگی خوبی داریم که بخواهیم واکنش نشان دهیم.

 تأکید دست اندرکاران توافق هسته ای بر نقض برجام
محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کشــورمان پیش از این در مجلس 
شورای اسلامی و در پاسخ به سؤال علی لاریجانی رئیس مجلس پیرامون اینکه 
قانون تحریم های ایران، موســوم به »داماتو« چه زمانی لغو می شود، گفت: 
قانون داماتو که دیگر وجود ندارد و قانونی هست به نام ISA که این قانون در 
پایان سال 2016 مدتش تمام می شود. یک گروهی از سناتورها و نمایندگان 
مجلس)آمریکا( به دنبال تمدید آن هســتند. ما هم به دولت آمریکا تذکر 
دادیم که باید برجام رعایت شود و تمدید قانون ISA مغایر با برجام است.

مجید تخت روانچی معاون اروپا و آمریکای وزارت امور خارجه نیز پیش از این در 
گفت وگو با شبکه العالم تاکید کرد که هر نوع تمدید تحریم ها از سوی آمریکا نقض 

برجام و مردود است.
 دعوت ظریف به کمیسیون امنیت برای پاسخگویی

به گزارش فارس، ســید حسین نقوی حسینی سخنگوی کمیسیون امنیت ملی 
مجلس با بیان اینکــه از تیم مذاکره کننده و وزیر امور خارجه دعوت می کنیم برای 

بررسی و پاسخ در خصوص تمدید تحریم های ایران توسط آمریکا به این کمیسیون 
بیایند، تاکید کرد: تمدید این تحریم قطعا نقض برجام است.

محمدرضا عارف نماینده مردم تهران و رئیس فراکسیون امید مجلس نیز با بیان 
اینکه دولت آمریکا راهی جز وتوی مصوبه سنا ندارد، گفت: جمهوری اسلامی ایران 

واکنش جدی به مصوبه تمدید 10 ساله تحریم ها نشان می دهد.
 برجام رسما نقض شد، باید به حالت سابق برگردیم 

منصور حقیقت پور مشاور رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به مصوبه سنای 
آمریکا گفت: با این مصوبه برجام رسما نقض شده است و ما باید طبق قانون به حالت 

قبل از برجام بازگردیم.
حقیقت پور تصریح کرد: در 9 بند قانون اقدام متقابل و متناســب دولت ایران 
در اجرای برجام آمده اســت که در صورت عهدشکنی غربی ها و آمریکایی ها باید به 
وضعیت قبل از برجام برگردیم؛ یعنی ظرف دو سال به 190 هزار سو غنی سازی دست 
یابیم و نطنز و فردو نیز مانند قبل به کار خود بپردازند و تعداد و نوع ســانتریفیوژها 

مانند قبل شود.
 طرح سه فوریتی مجلس

به گزارش خبرگزاری ها، جمعی از نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در حال 

تهیه و تدوین طرحی سه فوریتی برای ازسرگیری تمام فعالیت های هسته ای کشورمان 
هستند. قرار است این طرح در قالب یک ماده واحده و 5 تبصره تدوین شده و هدف 

از تدوین آن مقابله با مصوبه سنای آمریکا می باشد.
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی بر لزوم واکنش جدی به مصوبه سنای 
آمریکا تأکید داشــته و این طرح را در راســتای مقابله با این اقدام آمریکایی ها 

توصیف کردند.
 لزوم اقدام متقابل دولت

دولتمــردان پیــش از این تاکید کرده بودند کــه در روز اجرای برجام- دی ماه 
1394- تمامی تحریم ها لغو خواهد شد و نه تعلیق.

آمریکا در پسابرجام با غارت 2 میلیارد دلاری اموال ایران، استمرار تحریم سوئیفت، 
تصویب طرح محدودیــت ویزا و تصویب دهها طرح ضد ایرانی در کنگره، به دفعات 
مفاد برجام را نقض کرده اســت، اما در مقابل، واکنش مقامات دولت یازدهم چیزی 

فراتر از گلایه نبوده است.
با توجه بــه اینکه دولتمردان پیش از این صراحتا اعلام کرده بودند که تصویب 
تمدید تحریم ها نقض برجام است، حال افکار عمومی منتظر اقدام متقابل درخصوص 

این عهدشکنی است.


